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Emlékeztető 
Az Elektrotechnika Szerkesztőbizottsága 2011. dec. 14-i üléséről 

(Jelenlevőket lásd a mellékelt jelenléti íven) 
 
Rövid köszöntőt követően Bencze János áttekintette az elmúlt (2011. 06. 16)  
Szerkesztőbizottsági (SzB.) ülésen megfogalmazott elvárásokat, nevezetesen: 
„Megállapítások, teendők: 

• A lap jó, alapvető változtatásokra nincs szükség! 
• A portré rovatot újra kell indítani (felelős: Kovács András) 
• A negyedéves tájékoztatót a szabványokról át kell strukturálni. Rövid, 

figyelemfelkeltő tájékoztatót tenni a lapba, és hivatkozni a honlapra, ahol az érdekelt 
szabványok részletesen megtalálhatók (felelős: Kovács András és Somorjai Lajos) 

• Időszakonként felhívni a szerzők figyelmét a lapban az egyes cikkek 
megjelentetésének formai követelményeire, csökkenteni ezzel a megjelenésnél 
előforduló technikai problémákat (ábrák olvashatósága, stb.) (felelős: Tóth Éva) 

• Tájékoztatni kell olvasóinkat – a lapban és a honlapon egyaránt - az új rendszerről, a 
kulcsszavak alapján történő keresés lehetőségéről (felelős: Günthner Attila) 

• A közvélemény kutatás kérdéseit véleményeztetés céljából a Szerkesztőbizottság 
tagjainak e-mailen szét kell küldeni (felelős: Günthner Attila).” 

A fentiek alapján megállapítható, hogy a Szerkesztőbizottság ajánlásai/teendők teljesültek, 
kivéve a Portré rovat újra indítását. Bencze János továbbra is kívánatosnak tartja a rovat újra 
indítását, úgy érzi, ezzel tartozunk az utókornak, és mindazoknak, akik kimagaslót 
tettek/tesznek az egyesületért, a szakmáért. 
 
Ezt követően Bencze János ppt-s prezentáció keretében ismertette a lappal kapcsolatos online 
közvélemény kutatás eredményeit. Ennek alapján javaslatot tett a Szerkesztőbizottság (SzB) 
teendőire:   
 
A nagy kérdés, milyen konzekvenciát vonhatunk le a kapott válaszokból az SzB 
teendőire?  

• Talán a legfontosabb, megállapítás, hogy alapvetően jó és olvasott a lap, tehát jelentős 
változtatásokra nincs szükség. Ez nem azt jelenti, hogy „jó ötletekkel” nem lehetne, 
nem kellene javítani. Az un. „jó ötlet” megfogalmazása a Szerkesztőbizottság feladata 

• Célszerű – több okból is – a nyomtatott változat megtartása amellett, hogy fokozatosan 
növelni kell az elektronikus megjelenés súlyát. Ennek az átmenetnek a „hogyanjáról” 
javasolom, hogy foglaljunk állást, meghatározzuk meg a határt az írott és az 
elektronikus megjelenés között 

• Hasonló díjazást javasolhatunk mind a két megjelenési formára 
• Egyszer és mindenkorra állást kell foglaljunk a cikkek terjedelmére vonatkozóan, 

mind a két megjelentetés vonatkozásában. 
 
Az előadást követően – az SzB. korábbi ajánlását figyelembe véve – Günthner Attila előadás 
keretében mutatta be a jelenlevőknek az új honlapot, amely már tartalmazza mindazon 
elvárásokat, amelyeket az SzB. korábban javasolt a honlap kezelhetőségére. Itt elsősorban a 
lapra vonatkozó keresési módszer megvalósításáról volt szó. Tájékoztatott továbbá arról, hogy 
az Egyesületnek Babka Gábor (online@mee.hu) személyében új honlapszerkesztője van, 
akinek elsődleges feladata, folyamatosan fejleszteni, gondozni és karbantartani a honlapot. 
 
Ezt követték az SzB. tagjai hozzászólásai. (Ezeket csak kivonatosan, a lényeget érintően 
rögzítem) 
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A lap alapvetően jó, ezért dicséretet érdemel a Felelős kiadó, a Főszerkesztő, és a lap 
Szerkesztősége. 
 
A honlappal kapcsolatosan egyöntetű vélemény volt, hogy az jelentős előnyére változott. A 
honlap jelenleg csak részben nyitott a nagyközönség számára, számos publikáció és adat csak 
kód segítségével érhető el a tagok számára A kutatás lehetőségének biztosítása céljából az 
archív anyagok (Elektrotechnika számai a kezdetektől 2010-ig) mindenki számára 
hozzáférhetők.  
A honlapon jelenleg napra készen jelennek meg a friss hírek. 
 
Dervarics Attila Egyesületünk elnöke köszöntötte az SzB. tagjait. Hangsúlyozta a lap szerepét 
fontosságát, összetartó erejét. Megköszönte a Bizottság tagjainak munkáját, és Kellemes 
Karácsonyi Ünnepeket, valamint Boldog Új évet kívánt.  
 
A lappal kapcsolatban az alábbi vélemények hangzottak el:  

- Dr. Horváth Tibor prof. megítélése szerint a hír legyen rövid (főleg a neten közöljük), 
a cikkeknek nem kell terjedelmi korlát, egy rövid cikk is lehet jó, és egy hosszú is 
lehet rossz, és fordítva.  

- Dr. Madarász György felvetette, hogy a terjedelmes cikket valami módon „büntetni” 
kell. Erre számos példát ismer. Említette még, hogy örömére szolgált az, hogy jelentős 
érdeklődést mutatott a felmérés villamos készülékek ügyében 

- Hatvani György javasolta, hogy a felmérésben megjelent javaslatok közül néhányat 
valósítsunk meg, jelezve ezzel a válaszadóknak, hogy véleményüket köszönjük, 
javaslataikat elfogadjuk, nem hiába töltötték az idejüket.  

- Dr. Vajk István prof. szükségesnek tartja az írott publikációt, mert a tudományos 
munkákhoz az írott publikációkra való hivatkozás elengedhetetlenül szükséges. 

- Dr. Jeszenszky Sándor hangsúlyozta, hogy az elektronikus forma lényege az egyszerű 
kereshetőség, ezért ez nagyon fontos. 

- Kovács András párhuzamot vont a web-es megjelenés és a nyomtatott verzió között, 
ezek előnyeit és hátrányait részletesen kifejtve. Hangsúlyozta még, hogy gondot okoz 
a kereséshez szükséges kulcsszavak „beszerzése” a szerzőktől, enélkül a rendszer nem 
ér semmit. 

- Tóth Éva a német társegyesülettel való sikeres együttműködésről tájékoztatott, amely a 
jövőben tovább fog szélesedni. Említett továbbá olyan visszajelzéseket, amelyek 
egyértelműen a lap sikerére, színvonalának elismerésére utalnak. 

- Abban mindenki egyetértett, hogy az elektronikus megjelenés az idő múlásával egyre 
fontosabb lesz. 

- Dr. Benkó Balázs javasolta, hogy az Elektrotechnika on-line-ról az SzB. tartson egy 
külön ülést. 

 
Az SzB. ülésének végén a rovatszerkesztőkkel közösen folytattuk a megbeszélést, melynek 
„első napirendi pontja keretében” Kovács András az Egyesület főtitkára, a lap felelőskiadója 
javasolta, hogy a következőkben a rovatszerkesztőket is hívjuk meg az SzB. üléseire, a 
közvetlen tájékoztatás biztosítása céljából. Végül megköszönte a két bizottság eredményes 
munkáját, majd jókívánságaival zárta az SzB. Ülését. 
 
Az emlékeztetőt összeállította: 

 
Dr. Bencze János 


